
EPÜ Volikogu 11.02.2023

Osalejaid: 46 

Juhataja valimine: Valdo Rüütelmaa poolt: 46

Protokollija valimine: Rene Hollo poolt 46

Päevakorra kinnitamine: 

EPÜ juhatuse esimehe ettekanne Kaido Kivi

Aasta 2022 on olnud hea igas mõtes. On liitunud 5 orkestrit (3 kinnitatud 2 kinnitamisel) Üks
orkester on seoses dirigentide vahetusega avaldanud soovi taasliituda EPÜ-ga. On hea meel 
koostöö üle. Arvestame üksteiste üritustega, et ei tekiks kattuvusi ja jätkuks kuulajaid. Hea 
meel liikmete üle, kes teevad seda tööd oma vabast ajast ja tahtest. Kooriühingu poolt 
algatatud meede, et iga dirigent peaks saama vähemalt miinimumtasu. Kahjuks ei saa 
kooriühing riigistruktuure sund seisukorda panna. Läheb paremini Tallinna Politsei Orkestril. 
Läheb hästi ka Sõjamuuseumi orkestril. Noortel on kadunud võimalus teenida aega 
Kaitseväe orkestris. Tahan tänada kõiki, kes on teinud kontserte festivale ja kõiki üritusi, mis 
on seotud puhkpilliga. Hea tõdeda, et kooriühingu esimehed mainisid Eesti Kooriühingu 
galal puhkpillidirigente ja puhkpilliorkestreid. Kooriühing valis aasta orkestriks Lasnamäe 
Muusikakooli Puhkpilliorkesti ja dirigendiks Mart Aus-i. Eelmine aasta galal ei vastanud 
esinenud puhkpilliorkesti tase aga see aasta oli see väga hea. Aitäh, et me oleme ühingus 
ühtse asja eest.

Vastutava sekretäri ettekanne

EPÜ andis välja dirigentidest raamatu.

Dirigentide suveakadeemia toimus juba mitmes aasta. Festivaliorkestri põhituumiku 
moodustab EDAP. Eesti Dirigentide Akadeemia Puhkpilliorkester osales Lätis kontsertidel.  
Kontsertprogrammi vastu tuntakse huvi Võsu Muusikapäevade korraldajate poolt.

Eesti Noorte Puhkpilliorkester. Tegevust juhivad Riivo Jõgi ja Tarmo Kivisilla. 

Eesti Noorte Kontsertorkester. Peadirigent Aavo Ots. On kaastatud rohkem dirigente. Suviti 
kontserdid Võrus. ENKO saab 10 aastaseks ja toimub suur sünnipäevakontsert.

Eesti Noorte Brass. Töötab tavarütmis

Revisjonikomisjon: Kersti Perandi ja Olev Roosa

Ajalootoimkond: Esimees Andres Avarand. Ei võta enam suuri asju ette ja sooviks kellelegi 
nooremale üle anda..

Kirikumuusika Toimkond: Kahro Kivilo. Vastab kõigile kirikumuusikaga seotud küsimustele



Rivitrummarite Toimkond: Helen Kasemaa. On Eestis kokku kuivamas. Rühmad Tartus 
Pärnus, Keilas ja Tabasalus. 

Seeniorite Mõttekoda: Leho Muldre on esimees peale Heldur Saade lahkumist. Kohtumine 
Ilmar Tõnissoniga ja salvestatud tunni ajane meenutus. 

Eesti Puhkpilliorkestrite Turniiri toimkond: Mart Kivi Mati Põdra, Aigar Kostabi, Kalev Kütaru 
ja Triin Viljus-Schippers. Õhus küsimus, mida EPÜ peaks võtma otsuse kuna pöörduti 
juhatuse poole, kus töörühm soovis hakata korraldama noorte orkestrite konkurssi (H. 
Orusaare nimelist). Et antaks välja Orusaare preemia iga 4 aasta tagant noorte Laulupeol. Ei 
ole teada, kas Orusaar tegeles väga noortega ja kas tema nimelist preemiat on anda hea 
mõte? Kas peaks olema Orusaare konkurss? Peaks olema noorte konkurss? Kui noorte 
konkurssidel on vähe osalejaid, siis kas on neid üldse mõtet korraldada?

Mart Aus: Praegu turniir iga 2 aasta taga ja kui tuleb juurde veel üks konkurss, läheb 
raskeks. Praegu turniirir 5 raskusrühma ja saaks sellega ära katta. Laulupeol preemiat välja 
anda oleks väga hea mõte, aga kas peaks olema Orusaare nimeline ei tea.

Aavo Ots: Loogna poolt on väga palju muusikud tulnud. Nime valikuga peaks väga 
põhjalikult mõtlema. 

Kaido Kivi: Kalev Kütaru leidis oma arvamuses, et konkursi eraldi korraldamine ei ole 
kohane. Kui konkurssi teha, siis võiks lasta selle raames välja anda eripreemi Orusaare 
nimelise rändkarikana. Võiks välja anda zürii otsusega iga 2 aasta tagant. Annaks teha 
trompetist karika kuhu nimesilt juurde. Kui loome nimelise stipendiumi, siis on vaja selle 
jaoks luua eraldi organisatsioon ja selle ettevalmistustega ei jõua valmis. 

Valdo Rüütelmaa: Kui Orusaar saab 100 võib tollel hetkel selle karika anda ja minna edasi.

Kaido Kivi: GP väljaandmine on tänane traditsioon. Orusaare karikas oleks tasemel A ja B 
grupis turniiril.

Aavo Ots: Nimesid on veel palju miks me surume Orusaart, kuna ta ei tegelenud noortega.

Margus Kasemaa: Meil on konkursid, aga kas meil on orkestreid? Tallinna noorteorkester 
peab kerjama, et teha kultuurikeskuses proove. Teine asi on meenutamine. Nägin gala 
kontsertil, et puhkpillidele mõeldakse väga vähe. Võtame aja maha ja mõtleme kuidas 
Orusaard tunnustada.

Valdo Rüütelmaa: Iga aasta ma konkursil ei käiks, aga 2 aastane rütm on hea. Pigem ei 
toetata siin praegu Orusaare konkursi toimumist EPÜ nime all.

Mati Põdra: Kõik inimesed kes hakkavad nullist peale ja kaua aega töötavad väärivad 
tunnustust. Küsimus pigem formuleerida, kas EPÜ on valmis korraldama Orusaare nimelist 
konkurssi

Kas EPÜ on valmis H. Orusaare konkurssi korraldama? 
Poolt 0. Vastu: 36  Neutraalne: 10



Margus Kasemaa: Kas ühe inimese mälestuse esiletõstmine on konkurssi korraldamine?

Valdo Rüütelmaa: Võiks anda laulupeol välja noorteorkestri dirigendi preemia 

Mati Põdra: Kas tunnustus peab olema seotud Orusaare preemiaga?

Kas me peaks andma Orusaare preemiat laulupeol? 
Poolt: 0 vastu: 46 neutraalset 0

Kas noorteorkestri dirigendi preemiat peaks välja andma noorte laulupeol, mis ei ole 
seotud kellegi nimega?
Poolt: 46 vastu: 0 neutraalset 0

Repetuaari toimkond - Juhib Margus Kasemaa. Välja antud tseremoonia muusika 
kogumikud.

Margus Kasemaa: On vaja abilisi, et leida muusikat noortele jne. Kui on ideid, mida 
kirjastada tulge appi. 

Aavo Ots: Tahaks töötada Ülo Raudmäe nootidega, aga need on kadunud. Aga tahaks võtta 
selle teemaks.

Noodikogu: Tasapisi täiendatud. Olulisus vähenenud võrreldes 10 aasta taguse ajaga.  

Kutsekomisjon: Esimees Kalev Kütaru. Ei ole praegu ühtegi taotlust. 2 huvitundmist aga ei 
ole dokumente esitatud.

EPÜ Aastakontsert oli Tartus ja osalejaid oli palju. Laulu ja pillilahing toimus Pärnu-Jaagupis. 
Hiiumaa puhkpillipäevad 16 aastat.

Toomas Paap: Kes tahab osaleda Hiiumaa puhkpillipäevad ankdu aegsasti teada. Kokku 
viidud Hiiumaa kohvikute päevaga. Oleme muutnud traditsioonilisi esinemiskohti. 
Majutamine, toitlustamine korraldatud. Hea tagasiside. Andke märku.

Võru Vaskpillipäevad, Dirigentide Paraad Tartus, Festival Halinga Puhkpill sellel aastal 3,4 
juuni. Nõmme pasunapäevad sellel aastal 3,4,5 märts. On õpetajad, kes annavad rühma ja 
individuaaltunde. Toimub ka madalate vaskede orkester. Kui on palju algajaid, saab ka 
nendest eraldi orkestri teha. Saab ka soolot mängida kontserdil.

Juubelipreemiad taotletud: Mati Põdra, Diana Mäeväli, Rein Uusmaa, Ants Oidekivi

Teenetemärgid: Vallo Taar, Ants Oidekivi, Aleksander Saveliev, Margus Kasemaa, Kaido Kivi.

Pillihoolduse töögrup võiks teha demonstratsiooni hooldusest.

EPÜ Aastakontsert 30. September 2023 Paide Kultuurikeskuses



4. Puhkpilliorkestrite dirigendid raamat

Kokku 80 dirigenti (79 raamatus), kes on EPÜs. Järjestatud vanuse järgi alates vanimast. Kõik
ei saatnud tekste. Puuduvad Valdo poolt kirjutatud. Välja toodud ka kõik dirigendid, kes ei 
ole EPÜ-s. Raamat ei ole lõplik tõde, kuna ei teata kõike, kes on tegelenud orkestritega.

5. Revisjonikomisjoni 2022 a. finantsaruande kinnitamine Kersti Perandi

Komisjon on vaadanud kõik dokumendid. Kontrolli käigus ei tuvastatud ühtegi väärkasutust 
Otsus kõik vastab headele raamatupidamistavadele

Hääletame komisjoni ettepaneku üle kinnitada 2022 finantsaruanne: 
Poolt: 45, vastu: 0, neutraalne: 0.

Valida revisjonikomisjoni kolmas liige. Poolt: 46 vastu: 0 neutraalne: 0

Valida Karl-Joosep Sinisalu revisjoni komisjoni liikmeks. Poolt: 45 vastu: 0 erapooletu: 1

Aavo Ots: Saata noorteorkestri dirigendi preemia otsus Laulupeo sihtasutusele.

Anda edasi EPÜ nimeline noorte preemia.

6 Noorte Laulupidu 2023

Riivo ei saa osaleda. On suhelnud dirigentidega individuaalselt ja temaga võib suhelda. 

Mart Kivi: Kahed eelproovid on juba toimunud Tartus ja Viljandis. Tagasiside on positiivne 
olnud. Proovitsüklid veel kestavad.

Kaido Kivi: Kuulujutud, kas on kuni 29 a keskmise vanusega lubatud orkestreid laulupoele 
või on juba erandeid?  

Mart Kivi: Ei oska sellele vastata.

Kaido Kivi: Kas võib minna vanemate mängijatega ka? Kas Laulupeo sihtasutuse rahad on 
korralikult kasutatud. Miks ei ole reeglite muudatuses tehtud muudatusi?

Mart Aus: Kas laulupeo lugudest on marsi formaadid? Oli jutt, et need noodid tulevad?

Mati Põdra: Tuleb ise teha. Tuleks Riivolt küsida.

Kaido Kivi: See kõik oli raha sees, need peaks tulema.

Küsime Riivo käest kuidas nootidega asjad on.



Margus Kasemaa: Me ei suhtle omavahel. Protsess on ligadi logadi. Ära unustatud, et 
rivitrummarid on siiski olemas. Seekord Riivoga väga hea koostöö. Ma tahaks, et 
rivitrummarid oleksid ees. Paluksin rohkem suhtlust, et kas see on kitsaringi pidu või 
rõõmupidu

Aavo Ots: Ettepanek, et hakkata läbi mõtlema piirkondade juhtide valimisel, et EPÜ-l oleks 
sõnaõigus. Leida võimalus arutada kas või volikugus kuidas teha paremini.

Valdo Rüütelmaa: Oleme vähemalt 10 aastat selles probleemist rääkinud. Oleme koostanud
kirju ja rääkinud, aga otsused tehakse ikkagi ülevalt alla ja põhjendatakse, et meil on reeglid.

Mati Põdra: Kuulnud seda probleemi 25 aastat. Dirigendid on halvad lood välja valinud. 
Tuleb leppida nende reeglitega.

Aavo Ots: Tuleb leida võimalus, et sõna sekka öelda. Meil on suur ühing, et meie sõna 
kuulda võetaks.

Margus Kasemaa: Laskem pillimeestel ise otsustada kuidas asjad käivad. Peame jätma ära 
oma kangekaelsuse.

Kaido Kivi: Peame ennast alaliiduna rohkem kehtestama.

Otsus:
EPÜ peab taotlema hääleõigust laulupeo osas, dirigendid, noodid jne

7 Sõnavõtud

Kaido Kivi: Meil on igasuguseid toimkondasid. Tahaks teha uue toimkonna. Ettepanek 
moodustada marsi toimkond. Orkestritel puudub rivimarsi kultuur. Mõelda ühingus, et meie
orkestrid hakkaksid rongkäikudes ilusad välja nägema. 

Margus Kasemaa: Niipalju kui on riike nii palju on tseremooniaid. Üks asi on sauaõpe teine 
pool on välja nägemine. Kui on militaarstruktuur on neil üks käitumine, harrastajatele ei saa 
tulla militaarsust õpetama.

Mati Põdra: Minu jaoks on orkestri distsipliin vale kui kõik hoiavad pilli erinevalt.

Margus Kasemaa: Aga tempod peavad olema õiged. Kui me just sambat tegema ei lähe. 
Vello Loogna on öelnud, et hoidge tempot, et lapsed suudaksid sammu pidada. Paneme 
kokku mõtted.

Kaido Kivi: Tuleks moodustada toimkond. Toimkond saaks tulla orkestrite juurde ja anna 
näpunäiteid. Kahju on vaadata, et elementaarasjadele (marssides ) ei ole juhendjad 
tähelepanu pööranud.

Margus Kasemaa: Me ei saa marssimisega minna kaitseväe tasemele. Aga me saame seda 
paremaks teha.



Mati Põdra: Suur mure on noorte laulupeo aastatel noored. Ma ei julge nõuda olukorras, 
kus lapsed käivad rongkäigu ära, head sooritust laval.

Margus Kasemaa: Tahaks anda edasi marssimise näpunäiteid. 

Margus Kasemaa: Tahaks tänada raamatu eest. Olen valmis aitama materjalidega. Galal oli 
väga ilus esinemine Mart Ausi orkestri poolt.

Koosoleku lõpp: 15:00


